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Eerst ruimte voor de minder ervaren bridgers

Aflevering 3 van de timing van het snijden, door Frans Schiereck.
Spel 1
 9 8

( A 5 4

( H 6 5 4

♣ 6 5 4 2

 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ V 3

Tegen jouw 3SA speelt west achtereenvolgens: ♣ A H B 10, gevolgd door 7
Hoe ga je hiermee om?
Ik geef een overpeinzing!

Spel 1  Overpeinzing
 9 8

( A 5 4

( H 6 5 4

♣ 6 5 4 2

 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ V 3

Tegen jouw 3SA speelt west achtereenvolgens: ♣ A H B 10, gevolgd door 7
Hoe ga je hiermee om?
Een lekker begin, voordat je aan slag bent heb je al alle slagen afgegeven die je mag verliezen…

Wat wel van groot belang is, is dat je ook als je de eerste slag(en) niet kunt maken, toch even de tijd neemt om je speelplan te maken. Ja, ondanks dat het water met golven naar binnen stroomt, begin je niet als een bezetene meteen water weg te scheppen. Misschien staat er wel een pomp…
Ook als west een zeer sterke geroutineerde toernooivos is, en duidelijk haast wil maken met druk vingergetrommel, neem je alle tijd. 

Je telt je vaste slagen: acht: AHVB, (A en (AHV. De negende slag kan maar uit één kleur komen, uit de ruitenkleur. Met de ontbrekende ruitens 3-2 heb je geen probleem, dan valt (B automatisch. Met (B in vieren of vijven bij west, heb je eigenlijk ook geen probleem waar je veel energie in hoeft te stoppen, omdat je dan altijd een ruitenslag verliest…
Voordeel van deze inventarisatie is dat je ook weet welke kaarten je in ieder geval NIET moet opruimen in de derde en vierde klaverenslag.

Tot zover de overpeinzing; ik geef het woord aan Frans!
Spel 1  Speelplan
 9 8

( A 5 4

( H 6 5 4

♣ 6 5 4 2

 A H V B

( V 10 2

( A V 10 3

♣ V 3

Tegen jouw 3SA speelt west achtereenvolgens: ♣ A H B 10, gevolgd door 7
Hoe ga je hiermee om?
Je ‘bent áán’, ofwel: je mag geen slag meer verliezen. Je mag niet meer van slag. Je hebt vier schoppenslagen en hopelijk vier ruitenslagen + (A. Het is niet verkeerd om met die vier schoppenslagen te beginnen, wie weet gooit iemand met (Bxxx wel een ruitje af. Desnoods speel je ook (A. 
Maar als je de ruitens zelf moet doen, is dit de volgorde: (A, (H en als iedereen nu heeft bekend is het probleem over. Als west in de 2e ruitenronde niet bekent heb je een gemarkeerde snit op oosts (B, als west (B gehad zou hebben had je hem er toch niet uit kunnen snijden. Je hebt dan helemaal geen snit nodig. Die heb je wél nodig als west in de 2e ruitenronde niet bekent. 
· Heb je nog geprobeerd om in de hartens te snijden?

· Mag ik even weten wat je op de 3e en 4e klaver hebt weggegooid. Twee ruitens? Twee schoppens dan? Ook niet? Dan is het goed. Je kunt alleen twee hartens missen.
Vooral als je nog maar net bridget, kún je het gevoel hebben dat je ook een extra slag kunt maken als west (H heeft. Die extra lijkt dan te ontstaan als je (V voorspeelt. Als west dan inderdaad (H legt, en jij (A, heb je inderdaad (H gevangen. Maar… daar schiet je niets mee op, want na deze slag is (B de hoogste hartenkaart. En dat is een kaart die jij niet hebt.

Tel 3 punten als je in de eerste vier slagen geen enkele ruitenkaart opruimde en daarna de ruitenkleur net zo speelde als Frans.
Spel 2

 9 8

( A V 7 6 5

( 6 5 4

♣ 6 5 2
 A H V 4

( B 4 3

( H V B

♣ V B 7

Tegen jouw 4( start west met B. Hoe probeer je dit contract te maken?

Ik geef een overpeinzing.
Spel 2  Overpeinzing
 9 8

( A V 7 6 5

( 6 5 4

♣ 6 5 2
 A H V 4

( B 4 3

( H V B

♣ V B 7

Tegen jouw 4( start west met B. Hoe probeer je dit contract te maken?

We tellen twee zekere verliesslagen in klaveren en één in ruiten. Dat betekent dat we in de troefkleur geen slag mogen verliezen! Het mooie van bridge is de noodzaak van twee uiterste karakterkenmerken. 

· Extreem pessimistisch, dat is vooral noodzakelijk als een contract op het eerste oog probleemloos kan worden gemaakt.

· En minstens zo extreem optimistisch als een contract alleen kan worden gemaakt bij een bepaalde verdeling van de ontbrekende kaarten. Je speelt dan namelijk alsof de kaarten ook zo zitten; liefst met een ontspannen glimlach, omdat dat extra indruk maakt als de kaarten inderdáád zo zitten. ( 

Met het broodnodige optimisme plaats je (H bij west! West heeft dus gewoon (H! Zijn we er dan? Nee, want als west alléén (H heeft, zou oost (10 9 8 2 hebben, en een 4-kaart harten bij oost kost ons eveneens een hartenslag. West moet dus naast (H nog minstens één hartenkaart hebben. 

Minstens één hartenkaart of precíés één hartenkaart naast (H? Vooral als je twijfelt kan het helemaal geen kwaad om dat met echte speelkaarten uit te zoeken. Daar hoef je alleen maar de hartenkaarten voor te gebruiken.

Kijk ook even kritisch naar de twee manieren waarop je kunt snijden:

a. (B voorspelen, en dummy laag laten bijspelen als west dat ook doet.

b. (3 voorspelen, en dummy (V laten bijspelen als west laag bijspeelt.

Tip! Kijk vooral naar het effect van deze twee speelwijzen als west (Hx heeft (en oost dus een 3-kaart harten). En uiteraard speelt west (H als jij vanuit zuid begint met (B…

Heb je je keuzes gemaakt? Dan is het de hoogste tijd om Frans het woord te geven!

Spel 2  Overpeinzing

 9 8

( A V 7 6 5

( 6 5 4

♣ 6 5 2

 A H V 4

( B 4 3

( H V B

♣ V B 7

Tegen jouw 4( start west met B. Hoe probeer je dit contract te maken?

Neem de uitkomst en speel een kleine harten naar (AV. Als west klein speelt probeer je (V. Daarna sla je (A, want je enige kans is (Hx bij west. Vergeet niet dat als deze exercitie lukt, daarna de laatste troef eruit te halen. Daarna ontwikkel je twee ruitenslagen door ruiten te spelen. Als oost aan slag komt en klaveren naspeelt, moet je een plaatje erin gooien. Als west dan met ♣A of ♣H aan slag komt, zit jij met je tweede klaverenplaatje veilig in de achterhand. 



( A V 7 6 5

( H 9



( 10 8 2



( B 4 3

Speel je ♥B voor, dan dekt een goeie tegenspeler met (H en je maakt het aas. Hoera het heer gevangen. Een pyrrusoverwinning. Want na ♥A kun je (V maken waarna oost nog ♥10 over heeft... Die is gepromoveerd, zoals dat heet. Dankzij het feit dat de leider met (B begon...

Tel 3 punten als jij ook koos voor een kleine harten naar (V. Ook als je nog niet doorhad dat je daarna (A moest slaan. Want dat had je anders toch ook gedaan! (
Spel 3
Westhand

West

Noord
Oost

Zuid

 A 6 3 2

1(

pas

pas

doublet



( H V 10 7 4
pas

2♣

2(

pas

( V 4


pas

♣ V 8

Wat vind je van Wests ‘pastechniek’?
a. Ik ben het helemaal eens met beide passen!

b. Ik ben het alleen eens met de eerste pas!

c. Ik ben het alleen eens met de tweede pas!

d. Beide passen zijn veel te passief!

Ik geef een overpeinzing…

Spel 3  Overpeinzing

Westhand

West

Noord
Oost

Zuid

 A 6 3 2

1(

pas

pas

doublet



( H V 10 7 4
pas

2♣

2(

pas

( V 4


pas

♣ V 8


Wat vind je van Wests ‘pastechniek’?

a. Ik ben het helemaal eens met beide passen!

b. Ik ben het alleen eens met de eerste pas!

c. Ik ben het alleen eens met de tweede pas!

d. Beide passen zijn veel te passief!

Verwacht geen al te uitgebreide overpeinzing (.

Ik wil alleen maar even van je weten hoeveel kracht je bij oost verwacht. En wat zou hij ongeveer moeten hebben als hij eerst past en daarna, zomaar spontaan, een nieuwe kleur op 2-hoogte biedt…?
Spel 3  Overpeinzing

Westhand

West

Noord
Oost

Zuid

 A 6 3 2

1(

pas

pas

doublet



( H V 10 7 4
pas

2♣

2(

pas

( V 4


pas

♣ V 8


Wat vind je van Wests ‘pastechniek’?

a. Ik ben het helemaal eens met beide passen!

b. Ik ben het alleen eens met de eerste pas!

c. Ik ben het alleen eens met de tweede pas!

d. Beide passen zijn veel te passief!

De eerste pas van oost toont zwakte; want met zes punten had oost beslist een andere biedkaartje gepakt dan ‘pas’! Want… spelers die met zes of meer punten passen op partners 1-opening in een kleur en een daarop passende tegenstander, kunnen ook door de mildst ogende partner ‘over tafel worden gehaald’ (. 

Datzelfde risico van over tafel gehaald worden loopt west als hij – tegenover mogelijk nul punten bij oost – na zuids doublet nog een bod doet. Hij doet er zeer verstandig aan met zuid te luisteren naar wat noord te vertellen heeft op zuids doublet. 

Partner oost heeft dus 0 tot 5 punten. Dat staat voor ons als een huis. Toch biedt hij opeens 2(. Dat moet dan wel op een heel lange ruitenkaart duiden met nog steeds een uitermate zwakke hand. Oost was veel te zwak om meteen zijn ruitenkleur te laten horen. Het grote voordeel van eerst passen is dat hij een hele lange kleur daarna kan laten horen zonder angst voor dollartekens in de ogen van west.

En tegenover zeer zwak met lengte doet west er heeeel verstandig aan wederom te passen. Zelfs als hij toevallig wat meer ruitens zou hebben.

Tel 2 punten voor antwoord a; beide passen zijn uitmuntend! (.

Spel 4

Je speelt tegen. De leider speelt vrij traag. Wat jou vooral irriteert is dat hij af en toe een kaart uit zijn hand plukt, daar wat mee speelt als een goochelaar, en hem vervolgens weer terugsteekt. Eindelijk lijkt hij een keus te hebben gemaakt. Hij pakt vrij resoluut een kaart uit zijn waaier, houdt hem toch nog denkend voor zijn voorhoofd, maar zó, dat jij de beeldzijde kunt zien. Onmiskenbaar ♣A. 

Wat zijn op dat moment jouw rechten?

a. Ik kan eisen dat hij ♣A heeft gespeeld.

b. Ik hoef niets te eisen; de leider mag geen andere kaart spelen dan ♣A.

c. Ik kan arbitrage vragen zodra hij ♣A weer terugsteekt.

d. ♣A is formeel niet gespeeld; de leider mag nog steeds ♣A verwisselen voor een andere kaart. 

Spel 4  Het juiste antwoord (geen overpeinzing dus)
Je speelt tegen. De leider speelt vrij traag. Wat jou vooral irriteert is dat hij af en toe een kaart uit zijn hand plukt, daar wat mee speelt als een goochelaar, en hem vervolgens weer terugsteekt. Eindelijk lijkt hij een keus te hebben gemaakt. Hij pakt vrij resoluut een kaart uit zijn waaier, houdt hem toch nog denkend voor zijn voorhoofd, maar zó, dat jij de beeldzijde kunt zien. Onmiskenbaar ♣A. 

Wat zijn op dat moment jouw rechten?

a. Ik kan eisen dat hij ♣A heeft gespeeld.

b. Ik hoef niets te eisen; de leider mag geen andere kaart spelen dan ♣A.

c. Ik kan arbitrage vragen zodra hij ♣A weer terugsteekt.

d. ♣A is formeel niet gespeeld; de leider mag nog steeds ♣A verwisselen voor een andere kaart.  
Helaas… formeel is de kaart van de leider nog steeds niet gespeeld. Alleen een kaart van je partner geldt als gespeeld als hij op dezelfde wijze ‘denkt’ en zijn kaart zo houdt dat jij de beeldzijde zou kunnen zien.

Voor de leider geldt dat zijn kaart met de zichtbare beeldzijde de tafel (nagenoeg) raakt of wordt getoond op een wijze die duidelijk aangeeft dat de leider die kaart wilde spelen.

Maar… volgens de spelregels hoort elke speler zijn biedingen en spelen op dezelfde manier te doen. Dat betekent dat dit soort rituelen ongewenst zijn. Je kunt een speler vragen die achterwege te laten. Bijvoorbeeld met:

‘Ik vind het prettig als je pas een kaart pakt als je weet dat je die gaat spelen.’

Soms kun je met wat humor een confrontatie voorkomen:

‘Het leidt mij heel erg af als je voor het spelen met een kaart zwaait. Ik verwacht dan namelijk een goocheltruc. Hoe vaker je dit doet, des te erger mijn gevoel van teleurstelling groeit.’

Tel 2 punten als ook jij wist dat je de leider nog steeds niet vast kon prikken op het spelen van ♣A.

Je puntentotaal is je rapportcijfer voor ‘Aankomend toernooivos’ 

Voor de meer ervarenen
Spel 1

 A 3 2

( 2

( A H 8 7 6 5

♣ 5 4 3

 H 5 4

( A 10 5 4 3

( V

♣ H 8 7 6

Tegen jouw 3SA start west met ♣V. Oost neemt met ♣A en speelt ♣2 terug. Die neem jij met ♣H. 
a. Hoe speel je verder in een parenwedstrijd? (Uitslag in percentages; extra slag is van groot belang.)

b. Hoe speel je in een viertallenwedstrijd (In de eerste plaats je contract veilig proberen te stellen; een extra slag levert praktisch niets op.)

 Ik geef een overpeinzing…
Spel 1  Overpeinzing
 A 3 2

( 2

( A H 8 7 6 5

♣ 5 4 3

 H 5 4

( A 10 5 4 3

( V

♣ H 8 7 6

Tegen jouw 3SA start west met ♣V. Oost neemt met ♣A en speelt ♣2 terug. Die neem jij met ♣H. 

a. Hoe speel je verder in een parenwedstrijd? (Uitslag in percentages; extra slag is van groot belang.)

b. Hoe speel je in een viertallenwedstrijd (In de eerste plaats je contract veilig proberen te stellen; een extra slag levert praktisch niets op.)

In een parenwedstrijd gaat het louter om de volgorde van de scores. Als jij 3SA+1 scoort (+430) en alle overige deelnemers 3SA+2 (+460), heb je een nul! En je had óók een nul gescoord als je als enige down was gegaan.

In viertallen werkt dat volstrekt anders. Een slagje méér of mínder kost vaak niets, soms slechts één puntje. Maar het verschil tussen een contract maken of down gaan is vreselijk groot. Daarom moet je in viertallen alles zetten op het maken van het contract. Vaak moet je voor een speelplan kiezen waarmee je afziet van een mogelijke extra slag, om de kans op down te verkleinen. 
Voorbeeld
♣ A H 9 8 7 6 5 4
♣ 3 2

Je zit in een SA-contract. 

In de noordhand heb je geen entrees in de andere kleuren. Je kunt dus alleen in klaveren oversteken naar noord.

In een parenwedstrijd (overslag kan goed zijn voor een top) speel je ♣AH; je maakt acht klaverenslagen als de ontbrekende klaveren 2-1 zitten. En die verdeling is ook de grootste kans.

Maar… als je contract ook veilig is met zeven gemaakte klaverenslagen, geef je in een viertallenwedstrijd graag de eerste klaverenslag weg (♣2 naar ♣4) om zéker te zijn van die zéven klaverenslagen. Als de ontbrekende drie klaveren dan inderdaad op één hand zitten, haal je daarna de overige twee op met ♣AH, waarna de resterende klaveren volgen. Zou je zijn begonnen met ♣A, dan maak je niet meer dan twéé klaverenslagen, omdat noords resterende klaveren onbereikbaar zijn.
Waarom vertel ik dit? Misschien heeft dat iets te maken met de ruitenkleur in spel 1… (.

Spel 1  Speelplan
 A 3 2

( 2

( A H 8 7 6 5

♣ 5 4 3

 H 5 4

( A 10 5 4 3

( V

♣ H 8 7 6

Tegen jouw 3SA start west met ♣V. Oost neemt met ♣A en speelt ♣2 terug. Die neem jij met ♣H. 

a. Hoe speel je verder in een parenwedstrijd? (Uitslag in percentages; extra slag is van groot belang.)

b. Hoe speel je in een viertallenwedstrijd (In de eerste plaats je contract veilig proberen te stellen; een extra slag levert praktisch niets op.)

In een parenwedstrijd hoop je dat de ontbrekende ruitens 3-3 zitten. Dus speel je (V, steek je over met A en sla je (AH, in de hoop dat beide tegenspelers twee keer bekennen. Je maakt dan zes ruitenslagen: 3SA+1!
In een viertallenwedstrijd geef je graag een slag cadeau in ruil voor een extra kans op het maken van je contract. En er ís een extra kans! Kijk mee…
Tussen (V en de ruitenserie die begint met (8, zitten drie kaarten: (B, (10 en (9.

Als de ontbrekende ruitens 4-2 zitten, en de 2-kaart bestaat uit twee van die subtoppers, maak je je contract als volgt:

Speel (V en neem die over met (A, dan (H (twee van de drie kaarten die hoger zijn dan (8 zijn nu verdwenen) en dán (8. OW mogen hun laatste hoge ruitenkaart maken en drie klaverenslagen. Zodra je weer aan slag bent steek je over naar A en maak je je overige ruitens. Géén overslag. Maar als je daar wél op had gespeeld, was je met het bovengenoemde tegenzitsel down gegaan…
Tel 4 punten als je zowel in een parenwedstrijd voor deze speelwijze koos als in een viertallenwedstrijd. Je mag eveneens 4 punten tellen als je deze laatste speelwijze alleen toepast in een viertallenwedstrijd en in de parenwedstrijd (V niet overnam, maar overstak met A. 

Speelde je in beide gevallen (V, A, (AH, dan mag je toch nog 2 punten tellen!

Spel 2  Noord gever/niemand kwetsbaar
West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand



1(

pas

1(

 A 8 6 4

Doublet
pas

pas

??

( H B 10 9 8









( 8









♣ 4 3 2

Wat bied je met deze zuidhand in je tweede biedbeurt (géén overpeinzing)?

Spel 2  Juiste bieding

Noord gever/niemand kwetsbaar
West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand



1(

pas

1(

 A 8 6 4

doublet
pas

pas

Pas!

( H B 10 9 8









( 8









♣ 4 3 2

Wat bied je met deze zuidhand in je tweede biedbeurt (géén overpeinzing)?

Interessante situatie. Wests doublet is een informatiedoublet. Oost maakt daar met zijn pas een strafdoublet van. Oost verwacht dat jouw 1( de boot ingaat en moet dus enige kracht hebben en de hartens flink tegen.

De vraag is nu of jij bang moeten worden… Ik meen van niet. Je hebt best een mooie hartenkleur, én de wetenschap dat de ontbrekende hartens vooral vóór je zitten. Tegenover partners openingskracht is 1( kansrijk genoeg om met een gerust hart die strijd aan te gaan! 

Voor degenen die de vlucht naar 1 aantrekkelijk vinden: die heeft west zeer waarschijnlijk zwaar tegen zitten! Want west moet nu wel schoppen en klaveren hebben. 
Tel 3 punten voor het lef om te passen!

Spel 3

 A 3 2

( H 3 2

( 4 3 2

♣ A V B 10

 H V 4

( A V 4
( A 5 4
♣ 9 8 7 6
Tegen jouw 3SA (1SA – 3SA) start west met (H.
Hoe ga je om met de uitkomst?

a. Ik leg meteen (A.

b. Ik duik alleen de eerste ruitenslag.

c. Ik duik ook de eventuele tweede ruitenslag.

d. Wel of niet (A duiken maakt niet uit; ♣H moet gewoon goed zitten om dit contract te kunnen maken.

Ik geef een overpeinzing…

Spel 3  Overpeinzing
Tegen jouw 3SA (1SA – 3SA) start west met (H.

Hoe ga je om met de uitkomst?

a. Ik leg meteen (A.

b. Ik duik alleen de eerste ruitenslag.

c. Ik duik ook de eventuele tweede ruitenslag.

d. Wel of niet (A duiken maakt niet uit; ♣H moet gewoon goed zitten om dit contract te kunnen maken.

Natuurlijk steken we ons hoofd niet in het zand; we moeten kritisch kijken naar de eventuele consequenties als ♣H in het verkeerde hotel logeert.

We concentreren ons vooral op de ruitenkleur.

 A 3 2

( H 3 2

( 4 3 2

♣ A V B 10

( H V B 10 9 8

( 7

( H V B 10 8

( 9 7

( H V B 10


( 9 8 7

 H V 4

( A V 4

( A 6 5
♣ 9 8 7 6

We tellen acht vaste slagen: AHV, (AHV, (A en ♣A.
Daar komen drie (klaveren)slagen bij als ♣H goed zit: (3SA+2) en twee klaverenslagen met ♣H bij oost (3SA+1). Als oost aan slag komt met ♣H wil hij maar één ding: ruiten naspelen.
Tot zover deze overpeinzing…

Spel 3  Speelplan
Tegen jouw 3SA (1SA – 3SA) start west met (H.

Hoe ga je om met de uitkomst?

a. Ik leg meteen (A.

b. Ik duik alleen de eerste ruitenslag.

c. Ik duik ook de eventuele tweede ruitenslag.

d. Wel of niet (A duiken maakt niet uit; ♣H moet gewoon goed zitten om dit contract te kunnen maken.

 A 3 2

( H 3 2

( 4 3 2

♣ A V B 10

( H V B 10 9 8

( 7

( H V B 10 8

( 9 7

( H V B 10


( 9 8 7

 H V 4

( A V 4

( A 6 5
♣ 9 8 7 6

Met ♣H verkeerd maak je altijd 3SA+1, mits oost geen ruiten kan naspelen. Daarom verlies je niets als je (A tweemaal duikt (alleen antwoord c is goed)! Want als oost een 3-kaart ruiten heeft, kan hij alleen ruiten naspelen als je (A al inzet in de eerste of tweede ruitenslag. Je verliest dan ♣H en drie ruitenslagen = 3SA C. Dat kan in een parenwedstrijd (percentages) ‘goed’ zijn voor een nul. Geheel onnodig, omdat het eerder spelen van (A in dít spel géén extra slag oplevert.
Tel 3 punten als ook jij de ruitenmuis twee keer voorbij liet lopen zonder toe te slaan…

Je puntentotaal is je rapportcijfer voor: ‘Zelfbeheersing’

[image: image2.jpg]



Lezers Schrijven

Twee ‘protesten’ tegen het speelplan van Spel 1 (van vorige week)

Ik geef eerst de tekst van het vraagstuk met het antwoord

	Spel 1  Aanpak

 A V 10 9 5 4 2

( V 9 8

( 4

♣ 9 2

 B 3

( A B 10

( H 10 6 2

♣ A H 4 3

Je speelt 4; west komt uit met (2.

Hoe ga je aan de slag?

Wat betekent de uitkomst van (2? Dat west de heer heeft, denk ik. Wees dan niet zo ‘intelligent’ door (V te zetten op tafel, want je moet in de hand komen. Dus je neemt de eerste slag zo zuinig mogelijk in de hand. Dan B voor en snijden. Als dat mislukt, jammer dan; als dat lukt 3 naar AV109… en weer snijden. Als ook in het twee troefrondje iedereen heeft bekend, zal H nu vallen, anders pech gehad. Contract maak je altijd. Reken maar even mee. Als H mis zit dan scheelt dat één slag, je mist altijd (A, van de klaveren mis je er geen en de harten, ja door de uitkomst heb je 2(-slagen, maar nog steeds kan (H bij west zitten en als hij daar zit zal hij hem altijd maken. Je mist dus hooguit drie slagen en het is bij bridge niet verboden om te proberen er meer te maken.


De twee ontvangen reacties:

	Ik ben er wel voor om harten vrouw op tafel te nemen en direct een kleine ruiten te spelen. Met een beetje geluk maak ik dan ook 11 slagen als schoppen heer fout maar ruiten aas goed zit.
Albert Reijnen


	Ik heb mijn twijfels over je voorgestelde aanpak bij spel 1.  

Ik ben het eens met de drie mogelijke verliezers, maar moeten we niet proberen van een mogelijke verliezer af te komen, met name in een parenwedstrijd.  

Ik zou overwegen harten vrouw te zetten en ruiten te spelen. Wanneer de aas goed zit, kan ik een harten opruimen en een mogelijke hartenverliezer vermijden.

Of zie ik wat over het hoofd?

Henk Sengers


Antwoord van Frans Schiereck

Jullie hebben gelijk, van mij mag het.

De grens van de ethiek
	Een vraag over het volgende biedverloop :

West

Noord

Oost

Zuid



1SA

pas

2( (gealerteerd en uitgelegd als Jacoby)

pas

2

pas

3SA

pas

pas

pas

Oost moet uitkomen, heeft een tweekaart schoppen, denkt dat zijn partner een 4-kaart schoppen heeft en komt daarom uit met 10.

Nu blijkt dat Noord wel een driekaart schoppen heeft en bewust koos voor 3SA in plaats van 4.

Oost is het hier niet mee eens, omdat noord zijn 3 kaart bewust heeft verzwegen en vind dit niet ethisch.

En hoe denk jij hierover?
Mag noord bieden wat hij wil of !!!


Antwoord

Gelukkig mag elke speler bieden naar eigen inzicht. Als noord met een 3- of zelfs 4-kaart schoppen mee, verwacht in een SA-contract net zoveel slagen te maken als in het door partner dan gewenste schoppencontract, is het in een parenwedstrijd alleen maar heel verstandig om dan voor 3SA te kiezen, wat immers tien punten méér oplevert.

Zelfs als noord bewust past op 3SA, om de tegenspelers te misleiden, is zijn actie honderd karaats ethisch! Misleiden mag, op voorwaarde dat de partner minstens zo verrast zal zijn. In een bieding als deze gaat dat laatste niet eens op, omdat partner normaal gesproken niet meer aan de beurt komt.

Het is van groot belang dat aan oost deze opvatting wordt uitgelegd. Want niets is zo vervelend als onterecht twijfelen aan de eerlijkheid van een speler. Voor beide partijen!
Wel of geen strafslag(en)?
	Tegenspelers spelen harten voor en in de dummy ligt de hoogste harten, welke leider gebiedt te spelen.

Er zijn op dat moment nog 4 hartens in het spel.

De andere tegenstander gooit ook zijn harten af en leider legt een kleine ruiten.

Hierna geeft de leider dummy opdracht een kaart te spelen, de eerste tegenstander bekent in de gevraagde kleur en op dat moment zegt leider:

“sorry, ik had in het vorige slag harten2 bij moeten spelen.”

Arbiter erbij: het is een voldongen verzaking en de spelende partij moet één slag overdragen omdat de verzaker (in dit geval de leider) de slag, waarin is verzaakt, niet heeft gemaakt.

ECHTER…………….. hij maakt nu later wel harten2 want dat was de dertiende harten, die nog in het spel zat.

Moet je hier nu 1 of 2 slagen overdragen?


Antwoord

Het antwoord op jouw vraag staat ook in de Gids voor bridge… Op pagina 36, punt 2.

De standaardrechtzetting van één of twéé over te dragen slagen is om te voorkomen dat de arbiter na elke verzaking moet onderzoeken of de tegenstanders zijn benadeeld.

Alleen als de standaardrechtzetting de schade niet voldoende herstelt, dus de niet-overtreders - met rechtzetting mee - minder slagen mogen noteren dan zonder verzaking, wijzigt de arbiter het resultaat in het aantal slagen dat zónder verzaking zou zijn gemaakt.

Daarin zit al het antwoord. Als na de rechtzetting het resultaat gelijk is aan het resultaat zonder verzaking, kan die uitslag worden genoteerd. Het is dus heel goed mogelijk dat een voldongen verzaking geen nadeel geeft voor de verzaker. Namelijk als het aantal ‘terug te geven’ slagen precies gelijk is aan het aantal slagen dat hij door de verzaking extra maakte.

Doublet wel of niet alerteren?

	We hebben onduidelijkheid over de vraag of je een negatief doublet nu wel of niet moet alerteren.
De vraag werd gesteld door een paar dat in de C-groep speelde en waarbij de tegenstanders een negatief doublet boden.
Deze tegenstanders beweerden dat een doublet nooit gealerteerd behoeft te worden.
Ik heb de neiging me meer aan de hoofdregel voor alerteren vast te houden en dus zeker in de C-groep een negatief doublet te laten alerteren. Persoonlijk zou ik het in iedere lijn graag zien, maar heb geen echt harde argumenten als men beweert gelezen te hebben in de alerteerregeling dat doubletten niet gealerteerd moeten worden en ook dat er verschil gemaakt kan worden in speelsterkte en groep waarin men speelt.
Wat is wijsheid?


Antwoord

Vermoedelijk hebben de tegenstanders die beweren dat een doublet nooit gealerteerd behoeft te worden de Alerteerregeling van 2009 gemist. Daarmee is namelijk het daarvoor geldende standaard alerteerverbod van het doublet opgeheven. Ik vermoed dat ook de C-spelers hebben geleerd dat de meeste doubletten op laag niveau niet voor straf zijn maar schreeuwen om informatie. 

De benodigde wijsheid moeten wij leggen bij de partner van de doubleerder. Als die kan vermoeden dat zijn tegenstanders een andere betekenis verwachten, moet hij wel degelijk alerteren.

Daarnaast kan het geen kwaad om ook de C-spelers te mobiliseren. Vooral als ze nog niet veel inzicht hebben in de verschillende doubletsoorten kun je ze adviseren vaker te vragen naar de betekenis van een doublet.

Een goede communicatie/afstemming is volgens dezelfde regeling namelijk een gemeenschappelijke verantwoordelijkheid.

Laten topspelers een vergissing van de tegenstanders wél corrigeren?

	Ik kijk in het weekeinde nogal eens naar de Vu Graph uitzendingen op BBO. Het valt mij op dat er bij die topspelers best wel vaak een reeds gespeelde kaart wordt teruggenomen, waarbij die actie door de tegenpartij wordt geaccepteerd. Het komt ook voor dat een speler nadat hij een kaart op (de virtuele) tafel heeft gelegd, om herstel verzoekt terwijl de volgende speler linkertegenstander óók al een kaart op tafel heeft gelegd. Er verschijnt ‘Herstellen geaccepteerd’ en er gaan twéé kaarten terug. 

Mijn vragen:

· Zijn de regels anders als er met viertallen (en schermen?) wordt gespeeld?

· Of respecteren die topspelers elkaars deskundigheid en zien ze een overduidelijk domme actie door de vingers door die speler de kaart te laten terugnemen? 

· Mag dit volgens de regels? De kaart is toch overduidelijk gespeeld?

Ik vraag dit omdat ik in een clubwedstrijd slachtoffer werd van mijn eigen (door overconcentratie veroorzaakte) overduidelijk domme actie.
Ik ben leider, er moeten nog drie slagen worden gespeeld. De linkertegenstander komt met ♦8, op tafel ligt ♦9 die ik laat spelen, terwijl ik zeg: ‘He jammer’, waarna ik troef, terwijl  ♦9 hoog was! Vervolgens moet ik nog een slagje afstaan aan de linkertegenstander. Op dat moment had ik graag om herstellen gevraagd, want het was voor alle spelers aan tafel volledig duidelijk dat de laatste drie slagen voor mij waren. Maar van herstel was geen sprake. De kaart was gespeeld, de tegenpartij incasseerde met graagte de top. Volgens de regels terecht, maar in het licht van die herstelacties op BBO ook?

Ik vraag dit overigens niet om achteraf nog de score gecorrigeerd te krijgen. Het voorval dateert van maanden geleden, maar ik kwam erop door die herstelacties op BBO.


Een duidelijke vraag, die het best kan worden beantwoord door enkele topspelers:
	Een gespeelde kaart is een gespeelde kaart en mag niet eens - zo zijn de spelregels - worden teruggenomen!

Men zegt wel eens 'in één beweging terugnemen', maar dat bestaat niet: nogmaals gespeeld = gespeeld. 

Kees Tammens


	Spelers laten zeer zelden een kaart terugnemen. Dat willen ze zelf ook helemaal niet, moet je maar geen fout maken. Er wordt ook niemand boos dat een kaart niet terug mag. Ik denk dat, wat bbp betreft, er sprake is van een misverstand. Dat herstellen gebeurt door de operator die een kaart of bod niet goed heeft gezien, niet omdat spelers kaarten terugnemen.

Anton Maas


	Mijn principe is om onregelmatigheden door de arbiter te laten oplossen. Spelen volgens de regels is een groot goed. Undo's bij vue-Graph wedstrijden op BBO zijn typefouten van de scorer, niet het terugnemen van kaarten en biedingen door de spelers. 

Berry Westra


1SA-opening met 5-kaart hoog; hoe kom je achter die 5-kaart?

	Ik heb een vraag over Berry zijn nieuwe vijfkaarthoog boek.

Volgens Berry kun je ook met een vijfkaart hoog 1SA openen. Mijn vraag is nu: waarom speelt hij dan ook geen Niemeijer op de 1SA-opening? Daarmee kun je immers achter een hoge 5-kaart komen; dat kan niet met Stayman.


Het spreekt vanzelf dat deze vraag maar door één man kan worden beantwoord! (
	Ik zie weinig in het spelen van conventies die niet nodig zijn. Niemeijer (of eigenlijk Puppet Stayman) is leuk na een 2SA-opening, omdat je onder 3SA een 5-3 fit hoog kunt ontdekken. Na een 1SA opening is er veel meer biedruimte. Mijn advies is om na 1SA-2♣ met een vijfkaart hoog gewoon naar 3(/ te springen. 

 

Met vriendelijke groeten,

Berry Westra
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